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PROTOKOŁ Nr XXVI/08 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 29 grudnia 2008 roku 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy         -  wszyscy obecni. 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/ Z-ca Wójta                                          -  Tadeusz Bejnarowicz 
d/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
e/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
f/ Radca Prawny                                     -  Edyta Zubka    
g/  Dyr. Zespołu Szkół                             -  Sławomir Miluski 
h/  Dyr. Sz. P. Dębnica Kaszubska         -  Elżbieta Fryckowska 
i/  Gminny Ośrodek Kultury                   -  Marzanna Czarnecka 
j/  Ośrodek Pomocy Społecznej             -  Krystyna Szustak 
k/ Dyr. ZGK                                            -  Mirosław Klemiato 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

        2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego. 
        3. Ślubowanie radnego. 
       4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres miedzy sesjami: 
     a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
     b/ Komisji Rewizyjnej 
     c/ Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  

       6. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a)   uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych”  
     oraz „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani” na rok 2009,    
b) zmiany uchwały Nr IV/19/07 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

08.02.2007 roku w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do 
Fundacji pod nazwą „Partnerstwo Dorzecza Słupi”,  

c) uchwalenia regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku 
mieszkaniowego nauczycielom szkół, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Dębnica Kaszubska, obowiązującego w roku 2009, 

d) ustalenia odpłatności za świadczenia Przedszkola Publicznego w Dębnicy 
Kaszubskiej, 

e) uchwalenia budżetu gminy Dębnica Kaszubska na rok 2009,  
f) zmian w budżecie gminy na 2008 r. 

       7. Interpelacje radnych. 
 8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

       10. Zamknięcie obrad.    
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Przebieg sesji: 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1000 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
   
   
       
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o ujecie w pkt.6 porządku obrad przed podjęciem 
uchwał, przyjęcie Planu zbywania i nabywania nieruchomości na terenie gminy 
Dębnica Kaszubska z dnia 22.12.2008 r. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z prośba o przyjęcie w pkt. 7 e 
uchwały w sprawie powołania Dariusza Ostrowskiego w skład Komisji Rolnictwa 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z prośbą o przegłosowanie 
zaproponowanej zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana została przyjęta  ( 14 za, 1 wstrzymujący) 
Nie wniesiono więcej uwag do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad po zmianie.  
W wyniku głosowania porządek został  przyjęty  (14 za, 1 wstrzymujący). 
  
c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokoł został przyjęty  /14 za, 1 wstrzymujący /.     
 
Ad 2 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz wręczył Panu Dariuszowi 
Ostrowskiemu zaświadczenie Gminnej Komisji Wyborczej w Dębnicy Kaszubskiej  
o wyborze na Radnego  Rady Gminy. 
 
Ad 3  
 

Przewodniczący Rady poprosił radnego o powstanie i  złożenie ślubowania. 
Odczytał rotę ślubowania ( rota stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). Poinformował, 
że  radny w postawie stojącej wypowiada słowo „Ślubuję”, może także dopowiedzieć 
„Tak mi dopomóż Bóg”. Radny złożył ślubowanie wypowiadając słowa „Ślubuję – tak 
mi dopomóż Bóg”.  
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Ad 4 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 11 grudnia 2008 r. do  
29 grudnia 2008r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 do protokołu/.   
Ponadto Wójt poinformował, że jest możliwość pozyskania z Agencji Nieruchomości 
Rolnych dwie transze po 300 tys. na remonty przejętych od nich dróg.  Zapoznał 
także radnych z treścią pisma dotyczącego zgłaszanych wniosków o poprawę 
oznakowania Dębnicy Kaszubskiej, które wpłynęło do Urzędu z Urzędu 
Marszałkowskiego w Gdańsku. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem czy środki, które Gmina otrzymała z ANR 
na remonty ujęć wodociągowych zostały wpisane w montaż finansowy przy realizacji 
zadania rozbudowa sieci wodociągowo-kanalizacyjnej na terenie gminy. 
Wójt poinformował, ze tak. Tak kwota jest przeznaczona na dokończenie realizacji 
budowy sieci Niepoględzie _ Gałęzów. Tam prace zostały rozpoczęte jeszcze za 
czasów PGR i nigdy nie zostały zakończone. Badania wody przeprowadzone w 
obecnie funkcjonującym tak wodociągu wykazują zawartość związków azotowych i 
należy w terminie pilnym podjąć kroki celem przebudowy sieci. Otrzymana kwota 
pozwoli także na położenie sieci w miejscowościach Niemczewo i Goszczyno. 
Radna J. Karaś uważa, że w związku z trudnościami ze zbyciem tej dużej działki 
warto pomyśleć o jej podziale i sprzedaży mniejszych działek. Nie jest za obniżką 
ceny. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz natomiast uważa, że w związku z tym, że jest to 
duża ponad 12 ha działka warto ją sprzedać w całości nawet po 10zł za m2  jeżeli jest 
osoba chętna do jej kupna. Podział tej działki jej uzbrojenie, budowa dróg to jest 
bardzo duży koszt. Sądzi, że sprzedając działkę w całości nie przejmiemy od 
nabywcy dróg. Jeżeli jest chętny to nie należy zwlekać należy jak najszybciej 
sprzedać, gdyż obecnie w związku z kryzysem Banki także zmieniają politykę 
udzielania pożyczek.  
Radny P. Pałubicki uważa, że należy obecnie podzielić działki na mniejsze i je 
sprzedawać. Uzbrojenie pozostawić na termin późniejszy, gdyż koszty poniesione na 
tę czynność zostaną wliczone w opłatę adiaceńską. Także nie jest za sprzedażą 
poniżej 10 zł za m2. Uważa, że należy w pierwszej kolejności zrobić rozpoznanie pod 
kątem zapotrzebowania na działki. Sądzi, że ten krach się skończy i wszystko wróci 
do normy.  
Wójt poinformował, ze rozmawiał ze wszystkimi oferentami. Do ostatniego przetargu 
nikt nie przystąpił. Z informacji jakie posiada to do sprzedaży jest także Grabin. 
Większość inwestorów przyjęła pozycję wyczekującą. Obecnie zgodnie  
z zapowiedziami wszyscy spodziewają się spadku cen na nieruchomości. Sytuacja 
na rynku jest bardzo dynamiczna. Jego zdaniem zysk z tej działki można osiągnąć 
jedynie w formie podatku. Cena 1m2 na osiedlu Północ II jest zbyt droga. Uważa, że 
obecnie na sprzedaży gruntów nie zarobimy. Jeżeli będą chętni to można częściowo 
zbywać i środki przeznaczać na uzbrojenie tego terenu, ale jest to sprawa 
przyszłości. Utrzymanie infrastruktury jest także kosztowne, gdyż wszystko co nadaje 
się na złom to ginie. Obecnie pojawił się oferent niemiecki, który na tym terenie 
chciałby wybudować osiedle domków dla ludzi starszych, ceniących sobie spokój. 
Problemem jest cena, chciałby to przejąć i przystąpić do inwestycji, a z nami 
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rozliczać się po jej zakończeniu i osiąganiu już korzyści. Na takie warunku my nie 
możemy się zgodzić. Sądzi, że gdyby ta ziemia była o rok wcześniej przeznaczona 
do sprzedaży to może by się udało. Obecnie ta działka jest dla nas kłopotliwa gdyż 
zaplanowane środki z jej sprzedaży są ujęte w budżecie. Jest jednak zdania, że 
wspólnie z radą znajdzie rozsądne rozwiązanie na jej zagospodarowanie. Także 
uważa, że obecnie z uwagi na wysoki koszt bo około 2 mln.zł. należy odstąpić od 
uzbrajania tego terenu. Obecnie naszą dobrą ofertą jest propozycja zbycia działek 
nad jeziorem Dobra.. To jest atrakcyjny produkt. 
Radna U. Frankowska uważa, mimo wyjaśnień, które usłyszała odnośnie 
oznakowania Dębnicy Kaszubskiej, że znak przy Banku jest źle usytuowany  
i przeszkadza. Jej zdaniem winien być usunięty. 
Wójt zauważył, że generalnie użytkownicy nie przestrzegają i nie zwracają uwagi na 
znaki. Oznakowaniem zajmują się inżynierowie drogownictwa i nie chce podważać 
ich decyzji. W 2009 roku będą inwestycje w tym pasie ruchu drogowego i sądzi, że 
ten temat zostanie rozwiązany. Obecnie urząd jest na etapie rozmów z Poczta  
w sprawie budowy parkingu.  
Przewodniczący rady M. Adamowicz także uważa, że ten znak jest ustawiony 
zgodnie z obowiązującymi przepisami. Sądzi, że nikt nie ustawiłby tego znaku bez 
potrzeby. 
Radny P. Pałubicki prosi o przybliżenie tematu dotyczącego pozyskania gruntów  
w Grabówku. 
Wójt poinformował, że te grunty chciał przejąć od ANR na cele uprawy nośników 
energii. Z wstępnych rozmów które zostały przeprowadzone wynika, że ANR nie ma 
obowiązku na te cele przekazywać gruntów do zasobów mienia komunalnego Gminy. 
Obecnie rektor Wyższej Szkoły Hanzeatyckiej w Słupsku zaproponował nam wspólne 
przedsięwzięcie polegające na wspólnej budowie państwowej fermy wiatrowej. Była 
by to pierwsza w Polsce taka inwestycja. Naszym wkładem były by grunty, dochodem 
nie podatek ale udział w zysku.  
Radny D. Ostrowski poinformował, że obecnie Nadleśnictwo jest w trakcie rozmów  
z ANR w sprawie przejęcia łąk w okolicach Grabówka na rezerwat orła Bielika. 
Wójt zauważył, ze posiadamy walory turystyczne, ale brak jest u nas bazy i nie 
możemy liczyć na masową turystykę. Możemy liczyć tylko na turystę miejscowego. 
Cała nasz Gmina jest położona na terenie Parku Krajobrazowego lub w jego otulinie. 
Obawia się, że wiele naszych inicjatyw z uwagi na przyjęcie programu Natura 2000 
może być nie realizowanych.  
Więcej uwag do sprawozdania Wójta nie wniesiono.        
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 11.12. do 29.12.2008 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 3 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy jest możliwość 
ogłoszenia konkursu na realizację zdań z zakresu kultury i sportu w miesiącu 
styczniu. 
Sekretarz poinformowała, że tak, jednak rozstrzygniecie może nastąpić po upływie 
30 dni od daty ogłoszenia. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
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Ad 5 
 
    Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 
 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym 
posiedzeniu, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję rady oraz zapoznano 
się z projektem budżetu GOK na 2009 rok.  
Opinie komisji dotyczące poszczególnych uchwał będą podawane przy ich 
podejmowaniu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
komisji.  
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu komisji, na którym 
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Opinie komisji dotyczące poszczególnych 
uchwał będą podawane przy ich podejmowaniu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
c/ 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego Mirosław Szumski poinformował, że komisja spotkała się na jednym 
posiedzeniu, na którym opiniowano materiały na sesję Rady Gminy. Ustalenia 
członków komisji będą podawane przy omawianiu poszczególnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 6 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił  Zastępcę 
Przewodniczącego Krzysztofa Olecha o przedstawienie Planu  zbywania, nabywania 
nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia  22.12.2008 r. /załącznik 
Nr 4 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił przewodniczących komisji  
o przedstawienie opinii. 

a) Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, ze opinia komisji jest pozytywna. 

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że opinia 
komisji jest pozytywna 

c) Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
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Gospodarczego Mirosław Szumski poinformował, że opinia komisji jest 
pozytywna.     

Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy Radni maja jakieś 
dodatkowe uwagi do planu. 
Wójt nadmienił, ze zainteresowani kupnem zarzucali nam opieszałość w tych 
sprawach. Sprawa przeciągnęła się z uwagi na dogłębną analizę problemu państwa 
Ostrowskich i ich sąsiadów., którzy mienie przeznaczone do sprzedaży chcieli nabyć 
za cenę działek rolnych a nie pod zabudowę. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do Planu.    
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad Planem 
zbywania, nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
22.12.2008r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęty (14 
za, 1 wstrzymujący). 
 
Ad 7 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” oraz 
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani” na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 5 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Mirosław Szumski –Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa  
i Rozwoju gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 1 wstrzymujący/. 
/ w trakcie głosowania nieobecna radna U. Frankowska/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
b/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr IV/19/07 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 08.02.2007 r. w sprawie 
przystąpienia Gminy Dębnica kaszubska do Fundacji pod nazwą „partnerstwo 
Dorzecza Słupi”. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 6 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
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o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Mirosław Szumski –Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa  
i Rozwoju gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
/ w trakcie głosowania nieobecna radna U. Frankowska/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
c/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycielom 
szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica Kaszubska, 
obowiązującego w roku 2009. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 7 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Mirosław Szumski –Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa  
i Rozwoju gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy w podejmowanej uchwale nastąpiły 
istotne zmiany w stosunku do uchwały, która obowiązywała w bieżącym roku. 
Sekretarz poinformowała, że zaszła tylko jedna zmiana. W § 4 pkt.3 dopisano pkt.3  
o brzmieniu „działanie na rzecz innych pracowników szkoły i środowiska”. 
Poinformowała także, że w podejmowanej uchwale jest rozbieżność pomiędzy 
urzędem Wójta a Związkami Zawodowymi Nauczycieli. Związki Zawodowe 
proponowały zwiększenie funduszu motywacyjnego z 4% na 5%., na co my nie 
wyraziliśmy zgody.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /12 za, 3 wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
 
 

 



 8

d/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
od[płatności za świadczenia Przedszkola Publicznego w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. Komisja 
stoi na stanowisku, że ta kwota winna być weryfikowana co roku, by nie było aż tak 
drastycznej podwyżki jak to będzie obecnie. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. Członkowie komisji uważają, ze należy 
opłaty za przedszkole i wyżywienie połączyć w jedną stawkę. 
c) Mirosław Szumski –Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa  
i Rozwoju gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują 
projekt uchwały. Członkowie komisji także uważają, że stawka winna być 
weryfikowana co roku. 
Sekretarz poinformowała, że obecnie funkcjonujący system opłat za przedszkole  
i wyżywienie sprawdza się dobrze i nie widzi potrzeby zmiany zasad jego 
funkcjonowania. W tym przypadku prawo nie jest łamane. Nie ma także 
przeciwwskazań do łączenia tych opłat w jedną. 
Radca Prawny także stwierdziła, że Gminy przyjmują różne warianty rozwiązań  
w zakresie przyjmowania opłat. 
Radny P. Palubicki prosi także radnych by wyjaśniali dlaczego jest tak wysoka 
podwyżka, i że ta opłata nie pokrywa w całości kosztów funkcjonowania tej placówki. 
Prosi by jednocześnie informować, że jeżeli taka placówka jest czynna do 5 godzin 
dziennie, to nie ponosi się kosztów z posyłaniem do niej dziecka. 
Sekretarz poinformowała, że ta stawka pokrywa tylko 50%  płacy pracowników. 
Poinformowała także, że te stawki zgodnie z sugestią radnych będą analizowane co 
roku. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały.   
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /14 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania 
Dariusza Ostrowskiego w skład Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem do radnego  
D. Ostrowskiego, czy wyraża zgodę na pracę w tej komisji. 
Radny D. Ostrowski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /15 za/. 
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Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 2009 r.. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały 
budżetowej był opiniowany na posiedzeniach komisji wspólnych. Obecnie Zastępca 
Przewodniczącego K. Olech zapozna radnych z opiniami RIO w tej sprawie,  
a następnie przed głosowaniem prosi o składanie zapytań dotyczących 
podejmowanej uchwały jeżeli będą jakieś niejasności.  
Zastępca Przewodniczącego K. Olech odczytał Uchwałę Nr 094/g221/P/IV/08 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 12 grudnia 2008 r. 
w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 2009 rok wraz  
z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami (załącznik Nr 11 do 
protokołu) oraz Uchwałę Nr 095/g221/D/IV/08 z dnia 12 grudnia 2008 roku Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii  
o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego oraz prawidłowości prognozy 
długu publicznego Gminy Dębnica Kaszubska (załącznik Nr 12 do protokołu). 
Przewodniczący rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z prośba do Skarbnika  
o wyjaśnienie wykazanych nieprawidłowości. 
Skarbnik wyjaśnił, że w budżecie zaplanowano deficyt, prognoza, która jest 
sporządzana do uchwały budżetowej musi zawierać źródła pokrycia tego deficytu 
oraz rozchód ( przychody + dochody = wydatki + rozchody). W przypadku naszego 
projektu budżetu źródłem pokrycia deficytu ma być kredyt. Z informacji jakie posiada 
wynika, że jest inna interpretacja składu orzekającego. My planujemy tylko jeden 
kredyt w wysokości 2 mln. zł. Jest także upoważnienie Wójta do zaciągnięcia 
krótkotrwałego kredytu do kwoty 2.142 mln.zł. Skład potraktował tę kwotę jako 
potencjalne zagrożenie i obydwie kwoty potraktował jako deficyt planowany  
i przejściowy. Ta interpretacja nie ma wpływu na zdolność finansową urzędu.  Taka 
interpretacja niczym nie skutkuje, mieścimy się w limicie. Wskaźnik zadłużenie gminy 
biorąc pod uwagę nawet te dwa kredytu wynosi 11%, a przy jednym tym przez nas 
planowanym wynosi 4%. Jest to gra słów. Uważa, że RIO bardzo pryncypialnie 
potraktowało nasze zapisy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy złożono odwołanie 
od opinii RIO. Uważa, że opinia jest niepokojąca. Sądzi, że osoby orzekające znają 
się na przepisach. 
Skarbnik poinformował, że nie. Uważa, że nie ma takiej potrzeby.  
Radna J. Karaś zauważyła, że w latach poprzednich nie było takich uwag. Sądzi, że 
można było tych zapisów dokonać w innej formie, nie budzącej zastrzeżeń.  
Skarbnik zauważył, że po 14. 11 nie mógł już nic zmienić w projekcie budżetu. 
Jednocześnie stwierdził, ze konstrukcja budżetu jest skomplikowana, wszystko musi 
się zgadzać. Uwagi do projektu są zależne od interpretacji składu. Zapewnił, że te 
zawarte w orzeczeniach niczym nie skutkują. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także stwierdził, że w latach ubiegłych takich 
uwag nie było. 
Skarbnik poinformował, że były. Jego zdaniem uwag nie da się uniknąć mimo starań i 
opracowywania budżetu według jego wiedzy i w oparciu o obowiązujące komentarze. 
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Radny B. Rebas nie jest to pierwszy budżet, który pan opracowywał, był pan także 
pracownikiem RIO i przepisy nie powinny stanowić problemów. Radnych raczej 
interesują konkretne dane liczbowe. Prosi by od opinii odwołać się do RIO. 
Skarbnik wykazał, że w projekcie budżetu ujęto tylko jedna pozycję z odsetkami od 
kredytu. Poinformował, że gdyby były ujęte odsetki w dodatkowej jeszcze pozycji to 
świadczyło by to o planowaniu zaciągnięcia drugiego kredytu. Jednak to są drobne 
usterki, które nie mają żadnego wpływu na budżet i nie widzi potrzeby składania 
odwołania. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy w przyszłym roku te 
usterki zostaną uwzględnione przy układaniu nowego budżetu. 
Skarbnik poinformował, że tak, ale nie da głowy, że nie będzie innych uwag. Jego 
intencją też nie jest by przedstawiony projekt budził niepokój radnych. Zgodnie  
z założeniami budżetu planowany jest deficyt budżetowy, w treści projekt uchwały 
także jest upoważnienie do zaciągania krótkoterminowego kredytu, które w uchwale 
właściwej zamieniono na planowany a nie przejściowy. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy w budżecie zaszły 
zmiany w stosunku do projektu, który był analizowany przez radnych. 
Skarbnik poinformował, że tak. Ujęto już kwotę 500 tys. zł na realizację zadań  
z zakresu kultury, Zmiany dotyczą także realizacji zadań inwestycyjnych.  Część 
zadań, które nie były zrealizowane w 2008 roku przechodzą na 2009 rok. Dotyczy to: 
budowy zjazdu z drogi wojewódzkiej na działkę 698/14 w Dębnicy Kaszubskiej, 
zapewnienia 500 tys. zł na realizację zadania polegającego na budowie ulicy 
Fabrycznej w ramach „narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych”. To 
zadanie ma być realizowane w miejsce budowy ulicy Sawickiej, gdyż nasz projekt na 
budowę tej ulicy nie uzyskał dofinansowania. W roku 2008 nie zrealizowano ponadto 
zadania polegającego na sprzedaży dużej działki oraz zadań z zakresu kanalizacji. 
Wójt poinformował, ze budowa ciągu pieszo jezdnego na ulicy Sawickiej w Dębnicy 
Kaszubskiej była traktowana jako druga inwestycja w zakresie drogownictwa po 
budowie takich ciągów na osiedlu Zajęcza. Budowę tej ulicy zgłoszono do realizacji w 
ramach tzw. Schetynówek. Decydując się na złożenie wniosku brano pod uwagę 
gęstość zabudowy. Liczyliśmy, że uzyskamy akceptację, jednak komisja weryfikująca 
nie brała pod uwagę tego argumentu. Wniosek został odrzucony z uwagi na fakt, że 
ta droga nie łączy się z droga wojewódzką. W związku z tym, ze ten program jest 
rozłożony na trzy lata to przy następnym naborze chce złożyć wniosek na budowę 
ulicy Fabrycznej. Obiektywnie patrząc sądzi, że te jednostki, które otrzymały w tej 
transzy w następnej nie dostaną. Ta ulicy łączy się z drogą wojewódzką i spełnia ten 
warunek, jednocześnie przy budowie tej drogi będziemy mieli partnerów w osobach  
inwestorów (Z-d ENERGA, Fermy Wiatrowe). Mieszkańcy tej ulicy czują się 
pokrzywdzeni. W planach pierwotnych jak posiadaliśmy wiedzę, że w tym rejonie 
będą lokalizowane wiatraki brano pod uwagę, budowę dróg przez tych inwestorów. 
Obecnie już wiemy, że te budowle powstaną w innym rejonie gminy. Stan dróg 
gminnych jest bardzo zły i nie wie jaki plan działania zostanie przez radę przyjęty  
w tym zakresie. Mieszkańcy tej ulicy nie chcą dróg ze szlaki czy innego kruszywa. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że rozumie mieszkańców tej 
ulicy i ich zniecierpliwienie. Dobrze wie, że ta droga także wymaga remontu  
i dalszego utwardzenia, jednak nie było jej w planach. Z budową tej drogi wybiegamy 
przed inne, które już wcześniej były akceptowane, w tym przed ulicę Sawickiej. 
Uważa, że budowa ulicy Sawickiej jest bardziej nagląca niż ulicy Fabrycznej. 
Mieszkańcy tej ulicy działki nabyli od urzędu i na drogę czekają ponad 30 lat, 
natomiast mieszkańcy ul. Fabrycznej zakupując działki w obrocie prywatnym mieli 
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świadomość braku inwestycji w zakresie infrastruktury drogowej.  Jednocześnie 
zwrócił się z pytaniem jaki odcinek drogi jest do wybudowania na ulicy Fabrycznej. 
Wójt poinformował, że należy w tym rejonie wybudować 400 m nawierzchni 
drogowej.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że jeżeli na to zadanie nie otrzymamy 
środków z programu, to w 2009 nie powinno być realizacji, a środki winny być 
przeznaczone na budowę ulicy Sawickiej w ramach tylko naszych środków. Z tego co 
obserwuje uważa, że przy realizacji tego zadania nie możemy liczyć na środki 
zewnętrzne.  
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy znany jest termin ponownego 
składania wniosków w ramach Schetynówek oraz czy gmina złoży tylko ten wniosek. 
Wójt poinformował, że nie ma jeszcze konkretnego terminu składania ponownych 
wniosków, jest tylko informacja, ze będzie kontynuacja. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że jeżeli to zadanie otrzyma 
dofinansowanie to rada wyrazi zgodę na realizację zadania, ale jeżeli projekt, który 
był złożony na realizację ciągów pieszo jezdnych na osiedlu Zajęcza nie uzyska 
dofinansowania  ze środków zewnętrznych to wszystkie środki jakie będzie tylko 
można z budżetu zostaną przesunięte na to zadanie. 
Radna A. Łomża przypomniała, że mieszkańcy ulicy Fabrycznej zwracali się do rady 
w sprawie budowy drogi. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że pism w sprawie budowy dróg 
było więcej nie tylko mieszkańców tej ulicy.  
Wójt sądzi, że burzę w tej sprawie wywołała budowa nowego ciągu na ulicy Jagiełły. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz jest zdania, że mieszkańcy ulicy Fabrycznej 
mieli świadomość, że tam dróg nie będzie tak szybko. My w tym czasie 
sprzedawaliśmy działki na osiedlu Północ i tam w pierwszej kolejności winniśmy 
budować drogi. Nie wie czym Ci mieszkańcy kierowali się przy zakupie działek 
 w tamtym rejonie, ale uważa, że droga w pierwszej kolejności im się nie należy. 
Wójt podtrzymuje stanowisko, ze mieszkańcom osiedla należą się drogi utwardzone, 
gdyż stan tych obecnych jest fatalny, jednak z uwagi na możliwość pozyskania 
środków zewnętrznych wychodzi z ta propozycją. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy na budowę tej ulicy 
także musimy opracować projekt. 
Wójt poinformował, że tak. Uważa, że należy podejmować ryzyko opracowywania 
projektów i wchodzić w programy. Jest zadnia, że źle się stało, że nie otrzymano 
dofinansowania na budowę ulicy Sawickiej. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz  stwierdza, że ponosimy koszty na 
opracowywania planów, które później pójdą do kosza bez realizacji. Prosi także  
o informację czy te projekty są na pewno niezbędne przy składaniu wniosku, gdyż 
była informacja, że wniosek można uzupełnić o projekt po pozytywnej akceptacji 
przez komitet opiniujący. 
Wójt zauważył, że w naszym kraju nie ma klarownych przepisów. Odnośnie 
dokumentacji to stwierdza, że mamy duże zaległości w każdej dziedzinie chociażby 
w zakresie geodezji. Wie, że zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami po budowie dróg 
na osiedlu Zajęcza miała być budowana droga na ulicy Sawickiej. Pojawia się 
możliwość wprowadzenia do programu ulicy Fabrycznej i uważa, że warto to 
wykorzystać.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o przygotowanie informacji, czy na etapie   
zgłaszania projektów musi być koniecznie dokumentacja techniczna. 
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Radny B. Rębas uważa, że w tej pozycji / zał. Nr 4 poz. 1/  winien być zapis ogólny, 
który nie wskazywał by konkretnej ulicy a zawierał stwierdzenie, że przeznaczamy 
środki na przebudowę i modernizację ulic w Dębnicy Kaszubskiej.   
Skarbnik uważa, że jeżeli budowa ulic na osiedlu Zajęcza nie uzyska dofinansowania 
w ramach RPO to jest zdania, że należy tę inwestycję zgłosić do Schetynówki. 
Jednocześnie poinformował, że środki ujęte w poz. 2 tego załącznika przeznaczone 
są na remonty dróg w Budowie, Motarzynie, Gogolewie, Grabinie, Skarszewie. Zdaje 
sobie sprawę, że oczekiwania mieszkańców gminy w tym zakresie są bardzo duże. 
Ma także nadzieję, że na to zadanie uda się z ANR pozyskać dwie transze po 300 
tys. gdyż remonty dotyczą dróg przejętych od ANR. Poz. 10 dotyczy zarezerwowania 
środków na wkład własny na planowany zakup samochodu BUS w ramach PEFRON 
na potrzeby szkoły podstawowej w Dębnicy kaszubskiej. Ten temat był omawiany na 
posiedzeniu komisji. Poz. 12  dotyczy środków na dokończenie rozpoczętych prac 
przy rozdzielni ścieków przy GOK w celu całkowitego oddzielenia ścieków 
komunalnych od ścieków garbarni. To zadanie jest wykonane w 90 %.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z  pytaniem czy zaszły jakieś 
zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym oraz czy wprowadzono inne zmiany.  
Skarbnik poinformował, że nie. Ujęto to co było w projekcie budżetu. Ponadto 
poinformował, że likwiduje się rezerwę, która przeszła na realizację zadań z zakresu 
kultury. W projekcie budżetu, także nie był zaplanowany dochód ze sprzedaży 
działki. Ta działka będzie ponownie w roku bieżącym przewidziana do sprzedaży. 
Proponuje by planowane inwestycje na rok 2009 przyjąć po stronie dochodów  
i wydatków w wysokości 1mln 200 tys. zł. Przypomniał, że Urząd dysponuje także 
działkami nad jeziorem Dobra, które może sprzedać. Więcej zmian nie 
wprowadzono. Występują raczej zmiany kosmetyczne. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem czego dotyczy zaplanowana kwota  
w poz. 9 załącznika 3 
Wójt poinformował, że te środki mają być przeznaczone na opracowanie 
dokumentacji technicznej dla planowanej tam budowy sali gimnastycznej. 
Jednocześnie poinformował, że środki zaplanowane na realizację tego zadania 
pochodzą z dochodu jaki gmina uzyskała ze sprzedaży gruntów nauczycielskich. 
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /14 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
    
g/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie gminy na 2008 r.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 13 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz w związku z tym, że projekt nie był 
opiniowany przez komisje otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Skarbnik Gminy przedstawił zmiany, które zostają wprowadzone do budżetu. 
Jednocześnie poinformował, że jest to uchwała, która dostosowuje budżet do 
faktycznego wykonania. Na konto urzędu wpłynęła dotacja na realizację boiska w 
ramach programu „Orlik”, a ta inwestycja będzie rozliczana w styczniu. Omówił 
szczegółowo wszystkie zaistniałe zmiany budżetowe od podjęcia ostatniej uchwały. 
Zmiany wydatków związane są ze zmniejszeniem dochodów. Poinformował, że rok 
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zamyka się nadwyżką. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały.   
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
/ w trakcie głosowania nieobecny M. Mnich/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
Ad 8 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji.  
 
Ad 9 - 10 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radna I. Tkaczyszyn prosi by w mieszkaniu po p. Wójcik odciąć wodę, z uwagi na 
zabezpieczenie przed ewentualnym  popękaniem rur w przypadku mrozów.  
M. Klemiato – Dyrektor ZGK poinformował, że ta sprawa zostanie załatwiona w dniu 
jutrzejszym. 
Radna U. Frankowska przypomniała, że Wójt na ostatniej sesji obiecał, że dziury na 
ulicy zajęczej w okolicy pętli będą załatane. Do dnia dzisiejszego nic nie zrobiono. 
Dziury się powiększają. Prosi o pilną interwencję. 
Wójt poinformował, ze ekipa ZDW obiecała, że wykona te prace, jednak nie 
dotrzymali słowa.  
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy droga prowadząca do przepompowni na 
ulicy Fabrycznej zostanie utwardzona przy wykorzystaniu płyt, które są tam 
zgromadzone.  Jednocześnie prosi o zabezpieczenie rowu, który został wykopany 
przy wyjeździe z ulicy Sportowej, przy stadionie. Wie, że jest potrzebny, gdyż 
gromadzi spływającą wodę, ale prosi o jego zabezpieczenie w celu uniknięcia 
niebezpieczeństwa. 
Wójt poinformował, że droga osiedlowa „Czynu” wystarcza na potrzeby ZGK. Jest 
zbudowana na właściwej podbudowie i nie ma potrzeby dokonywać tam żadnych 
zmian. Zobowiązał dyrektora ZGK do usunięcia złożonych tam płyt i wyrównania 
terenu. Uważa, ze te płyty można wykorzystać do remontu innych dróg. Odnośnie 
dołu na ulicy Sportowej poinformował, że ma on spełniać funkcję dołu chłonnego. 
Zostaną tam nawiezione kamienie otoczaki. Uważa, że jest to dobry materiał do tego 
celu.  Studzienki, które miały zbierać wody opadowe nie zdały egzaminu. Wie że jest 
to prowizoryczne rozwiązanie, ale jest to sposób na odwodnienie naszych dróg.  
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy rozpoczęto rozmowy  
z mieszkańcami w sprawie doprowadzenia wody na „basen”. 
Wójt poinformował, ze zlecono wykonanie dokumentacji położenia przyłącza 
wodnego i odwodnienia w jednym wykopie od ulicy Zajęczej. 
M. Klemiato poinformował, że z jego wiedzy wynika, że rozpoczęto rozmowy w tym 
temacie ale nie zna ustaleń.  
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Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem, czy podjęto jakieś działania w celu 
reaktywowania działalności gabinetu rehabilitacyjnego w Dębnicy Kaszubskiej. 
Uważa, że należy wpływać na kierownictwo Ośrodka by czynili kroki w celu 
wznowienia świadczenia usług w tym zakresie.  
Wójt stwierdził, że nie jest to zadanie samorządu. Jako samorząd wspieramy 
działania i wszelkie podejmowane kroki w celu reaktywacji tej działalności. Wszyscy 
uważają, że odległości do Słupska z naszej gminy nie jest daleka i można dojeżdżać. 
Z wcześniejszych rozmów jakie były przeprowadzane w tym temacie wynika, że 
głównym powodem zamknięcia tego gabinetu jest brak rehabilitanta z wyższym 
wykształceniem. Prosi by mieszkańcom przedstawiać prawdę. 
Radna U. Frankowska stwierdza, że mieszkańcy tego nie rozumieją, gdyż z tego 
gabinetu przede wszystkim korzystali ludzie starsi, dla których dojazd do Słupska 
stanowi dodatkowe utrudnienie. 
Radna A. Łomża przypomniała,. Że wszelkie kontrakty w zakresie świadczenia usług 
medycznych podpisuje NFOZ. Przed podpisaniem oni dyktują warunki i jeżeli nie są 
spełnione to odstępują od podpisania. To nie jest nasza wina i nie mamy wpływu na 
ich decyzje. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz przypomniał, że jak był konkurs na dyrektora 
placówki, to obecny dyrektor oferował w zakresie działalności prowadzenie takiego 
gabinetu. Uważa, że w związku z tym możemy wymagać by dotrzymywał 
zobowiązań. Zdaje sobie także sprawę z tego, że funkcjonowanie tego gabinetu nie 
należy do zadań podstawowej opieki zdrowotnej. Prosi by Wójt rozmawiał z doktorem 
w tej sprawie., 
Wójt poinformował, że i tak musi rozmawiać z doktorem, gdyż te pomieszczenia, 
które były zajmowane na gabinety rehabilitacyjne obecnie stoją puste. Zastanawia 
się jak je zagospodarować. Bierze także pod uwagę możliwość przeniesienia tam 
gabinetów lekarskich.  Jeżeli pojawi się możliwość uruchomienia rehabilitacji to jest 
za jego utrzymaniem, ale z uwagi na to, że te pomieszczenia stanowią mienie 
gminne nie chce by było niewykorzystane.  
Radna A. Łomża uważa, że w związku z dużym zapotrzebowaniem w naszej gminie 
na usługi w zakresie rehabilitacji  należy rozpisać konkurs na realizację tych zadań. 
My zagwarantujemy pomieszczenia z wyposażeniem. 
Skarbnik poinformował, że pomieszczenia są nasze ale sprzęt nie jest naszą 
własnością gdyż został wykupiony. 
Radny P. Pałubicki prosi o poprawienie nawierzchni na drodze powiatowej  
z Motarzyna do Kotowa. W tej drodze są duże dziury, które się powiększają  
i stanowią zagrożenie dla uczestników ruchu drogowego. Prosi także o poprawę 
pobocza od skrzyżowania Leśnia do Dobieszewa. Pobocze jest bardzo niskie. 
Zwrócił się także z pytaniem dlaczego zaprzestano wydawania gazetki gminnej. 
Uważa, że należy do tego powrócić gdyż słowo pisane szybciej dociera do 
społeczeństwa. Uważa, że nie musi być wydawana na porządnym papierze. 
Radna J. Karaś zauważyła, że spotkała w biuletynie dębnickim informacje, że rada 
zlikwidowała GOK. Jest tym zaniepokojona, gdyż uważa, że informacje powinny być 
podawane rzetelnie. Po przeczytaniu tego artykułu nie bardzo rozumiała intencji 
autora. Prosi by przekazywać informacje w sposób czytelny. 
Wójt poinformował, że ten biuletyn nie jest wydawany przez urząd. Jego zdaniem 
niektórzy mieszkańcy gminy nie mogą pogodzić się z cudzymi sukcesami, lepiej 
wytykać błędy. Nie czyta tego biuletynu gdyż uważa, że nie jest bohaterem ten co boi 
się podpisać pod tym co wydaje. Uważa, że radni tej kadencji nie mają się czego 
wstydzić gdyż jego zdaniem zrobiono sporo chociażby w zakresie dróg. 
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Poinformował, że w miesiącu styczniu zostanie wydany biuletyn, w którym zostanie 
podsumowana praca za 2008 rok. W sprawie zamiaru likwidacji GOK to wszyscy 
wiemy, że naszą intencją było przekształcenie a nie likwidacja. Uważa, że te 
podejmowane kroki świadczą o tym, że już rozpoczyna się kampania wyborcza. 
Odnośnie załatania największych dziur, co prawda w drogach powiatowych 
poinformował, że dyrektor ZGK w ramach współpracy z ZDP wykona te prace. 
M. Klemiato uważa, że przy obecnych warunkach pogodowych te prace należy 
odłożyć. 
Radny K. Olech prosi o wyrównanie drogi do Skarszewa oraz ulicy Sawickiej. Uważa, 
że pogoda jest dosyć dobra i te prace można wykonać celem poprawy przejezdności 
tych dróg.  
M. Klemiato uważa, że obecnie nie ma sensu wykonywać żadnych prac na tych 
drogach, gdyż były tam wykonywane te prace w ubiegłym tygodni i stan tych dróg 
obecnie jest taki sam jak przed wykonaniem tej czynności. 
Radny B. Rębas uważa, że wykonywanie prac zwykłą równiarką bardziej niszczy 
nawierzchnię. Jego zdaniem te prace winny być wykonane sprzętem 
specjalistycznym. 
Radny D. Ostrowski prosi o czyszczenie rowu odprowadzającego wody opadowe  
w Budowie. Rów nie był czyszczony od 2 lat, jest bardzo zamulony.  
M. Klemiato poinformował, że ten temat miał być realizowany, jednak z uwagi na 
obecnie panujące warunki atmosferyczne został przesunięty w czasie. Będzie 
realizowany z chwilą poprawy pogody. 
Wójt uważa, że przy realizacji tego zadania należy znaleźć rozwiązanie, które 
pozwalało by na przejmowanie przez ten rów wód opadowych z bloków, które 
zalewają piwnice. 
Radny P. Pałubicki prosi by wyrównać pobocze przy drodze powiatowej z Budowa do 
Jawor. 
Radny K. Olech zaprosił wszystkich na mecz samorządowców z młodzieżą, który 
odbędzie się 01 stycznia 2009 r o godz. 1400 na boisku „Orlik” oraz na turniej drużyn 
sportowych z terenu gminy.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz złożył Radnym życzenia noworoczne od 
Prezydenta RP oraz w swoim własnym imieniu.       
   
Ad 11 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1430 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
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